
Verslag Forum Cultuur  

20 mei 2014 – 19.30 uur Jeugdcentrum Wollewei 
 

In dit verslag vindt u een aantal aanvullingen op de verschillende presentaties van die avond. 

 

1. Goedkeuring vorig verslag 

Het verslag wordt goedgekeurd. 

 

Dirk Raeymakers stelt de vraag of er een verslag is gemaakt van of een advies is geformuleerd op basis van de 

eerste editie van BLIKOPENER. Gie Redig ging hier dieper in op de evolutie in de verhoudingen tussen politici, 

middenveld en ambtenaren. 

De bedoeling van BLIKOPENER is niet om hieruit adviezen naar het stadsbestuur te laten voortvloeien. De 

insteek is wel om geïnteresseerden meer informatie te bezorgen over een actueel maatschappelijk thema. Uit de 

reacties achteraf bleek zeker dat de input van Redig en het gesprek met beleidsmakers stof tot nadenken heeft 

gegeven. Organisaties die hiermee aan de slag willen gaan, kunnen dit uiteraard. 

 

2. Voorstelling reglement stimuleringsfonds 

Het nog door de gemeenteraad goed te keuren ‘stimuleringsfonds’ wordt voorgesteld. Als dit is goedgekeurd 

sturen we u het reglement en het aanvraagformulier toe. 

Bedoeling is om vanuit de stad jaarlijks een thema naar voor te schuiven dat als inhoudelijke en communicatieve 

kapstok kan dienen. Thema in 2013 is de eerste wereldoorlog. In 2014 wordt dit de grens. Eens de thema’s 

gekend voor de volgende jaren worden deze ook gecommuniceerd. Hoe sneller organisaties en verenigingen dit 

weten, hoe meer kans er is dat deze mee opgenomen worden in de werking. 

 

3. Nieuws uit de cultuurraad 

Chris Van Wijnsberghe, voorzitter van de Cultuurraad, geeft meer duiding over een aantal zaken die op de vorige 

bijeenkomsten van de Cultuurraad ter sprake kwamen: 

Museumraad: 

Op de museumraad werd het nieuwe concept van het Taxandriamuseum voorgesteld. Gedurende de 

zomermaanden zullen verschillende kamers verder ingericht worden zodat de nieuwe invulling volledig afgewerkt 

is tegen de opening van het nieuwe Cultuurseizoen. 

In het Speelkaartmuseum is zopas de tentoonstelling Kartonnen Wapens geopend. Deze tentoonstelling geeft 

een originele en typisch Turnhoutse insteek in het kader van de herdenkingen van Wereld Oorlog 1. De 

tentoonstelling is een absolute aanrader. 

Straatnamen: 

De voorzitter van Forum Cultuur en Cultuurraad zijn lid van het straatnamencomité. Dit doet suggesties om 

straatnamen toe te kennen aan nieuwe projecten. De Cultuurraad wordt steeds om advies gevraagd in het kader 

van het openbaar onderzoek dat bij elke nieuwe straatnaam wordt opgestart. 

Jongerenwerking: 

‘Jongeren’ is een thema dat door de Cultuurraad als prioriteit naar voor werd geschoven om van nabij te 

behandelen. Het gevoel overheerste dat er een jongerenvlucht uit de stad is. De cijfers die hierover gevonden 

werden, spraken dit echter tegen.  

Dirk Raeymaekers stelt een vraag over de openbaarheid van bestuur van de Cultuurraad: de beschikbaarheid 

van agenda, verslag, de mogelijkheid om vergaderingen bij te wonen en de adviezen op te vragen.  

Huub Venken antwoordt dat er moet gekeken worden welke mogelijkheden hiervoor zijn. 

 

 



4. Infosessie diversiteit in Turnhout door Peter Anaf (diensthoofd Gelijke Kansen) 

Als bijlage vindt u de presentatie die Peter Anaf gebruikte. 

Wij geven u alvast de kernboodschappen mee. 

 

Uit onderzoek blijkt dat ‘afkomst’ een belangrijk element is in het al dan niet participeren aan activiteiten / 

verenigingsleven. Met andere woorden: heb je het van thuis uit meegekregen, dan is de kans groot dat je dit 

opvolgt. 

 

Peter focust hoofdzakelijk op de demografische tendensen die op ons afkomen. Deze hebben samen met 

technologische en wetenschappelijke evoluties een grote invloed op ons maatschappijbeeld.  

Enerzijds is er de natuurlijke aangroei die eerder beperkt is. Daarnaast is er de migratie (immigratie of emigratie) 

in België of vanuit of naar het buitenland. 

Het aantal jongeren in Turnhout stijgt (dit in tegenstelling tot de prognose die voorspelde dat het aantal stabiel 

zou blijven).  

 

Het aantal geboorten in Turnhout stijgt.  

 

De actieve bevolking blijft redelijk stabiel. 

De veroudering treedt in Turnhout met rasse schreden op.  

Turnhout verkleurt.  Hoe jonger de leeftijd hoe meer mensen met vreemde nationaliteit.   4 op de 10 geboortes 

zijn van een moeder met vreemde nationaliteit. 

30 procent van de geboortes is in een gezin waar de thuistaal niet het Nederlands is.  

 

¼ van de inwoners van Turnhout is van niet-Belgische origine. Zonder de Nederlanders is dit 16 procent. Bij 

kinderen tussen 0 en 5 jaar is de helft van niet-Belgische origine. Dit neemt af naarmate de leeftijd stijgt.  

 

Gezinsverdunning: het aantal gezinnen stijgt terwijl het aantal eenheden per gezin daalt.  

Er is een sterke stijging van het aantal alleenstaanden bij de + 65 jarigen. Dit heeft oa grote gevolgen voor de 

zorg. 

 

Vervangingsratio: de babyboomgeneratie is nu op pensioen aan het gaan. Dat betekent dat de uitstroom op de 

arbeidsmarkt, groter is dan de instroom. Daarom wordt er sterk ingezet om mensen zoveel mogelijk en langer 

aan het werk te krijgen. 

 

De armoede in Turnhout stijgt. Hier is er een verband met de verkleuring in de stad. 15 procent van de kinderen 

zijn arm. 

 

5. Voorstelling activiteiten van    Cultuurcoördinatie 

Nico stelt de zomeractiviteiten voor van Cultuurcoördinatie. 

 

Cultuurcoördinatie zoekt medewerkers om de activiteiten mee te organiseren / in goede banen te leien. Zijn er 

mensen die interesse hebben om mee na te denken of praktisch mee te helpen: neem contact op met 

cultuurcoördinatie.  

 

We kunnen helpende handen gebruiken bij Straatartiesten op de Grote Markt, de theatervoorstelling de 

Gebroeder in de buurt van de Klein Engelandhoeve en de Cultuurmarkt. 

 

 



6. Voorstelling vereniging: Tijlcomité vzw 

Erik Van Geirt stelt het Tijlcomité vzw voor. De presentatie vindt u als bijlage. 

 

7. Vzw uitleendienst 

De vzw dienstverlening zorgde voor de ontlening van verschillende materialen. Op dit moment kunnen enkel nog 

tafels en stoelen bij de stad ontleend worden. Voor technisch materiaal zoals licht- en geluidsinstallaties moet 

men nu de private markt op of naar het provinciaal vormingscentrum in Malle.  

 

Er wordt op dit moment van nabij bekeken of er een nieuwe uitleendienst opgestart kan worden. Hiervoor is er 

interesse van Den Aas, een sociaal tewerkstellingsproject dat in Turnhout reeds actief is op de Klein 

Engelandhoeve, de Stadsboerderij en het Fietspunt. Er moet nog wel gewacht worden op de definitieve 

goedkeuring om een uitleendienst te mogen opstarten. 

 

Als bijlage vindt u een rondvraag om te kunnen inschatten welke materialen een uitleendienst ter beschikking zou 

kunnen stellen en op welke manier een uitleendienst optimaal zou moeten werken. 

 

8. Rondvraag 

Naast de informatie over de werking van een uitleendienst zouden we ook graag een zicht krijgen op de 

interesses die er zijn omtrent infosessies. We hebben een aantal mogelijkheden opgelijst en er is ruimte om zelf 

suggesties te doen.  

 

Bob Willems van de zevende wereld nodigt iedereen uit om zondag 1 juni tussen 14 en 19 uur naar de 

Blenderfeesten te komen in de Parkwijk aan de kerk. Meer informatie op http://www.7dewereld.be/ 

 

Marij Starckx van De Vedel laat weten dat De Vedel deelneemt aan Cobra’s Classic Batlle, een wedstrijd voor 

koren georganiseerd door cobra.be in aanloop naar de Koningin Elisabethwedstijd. De winnaar van de wedstrijd 

kan met een delegatie naar de Koningin Elisabethwedstrijd en krijgt de kans eens op te treden en een video op te 

nemen. 

Voor de vedel kan u uw stem geven via deze link: http://classicbattle.cobra.be/Video/Index/1200 

 

Ondertussen vonden we ook nog andere filmpjes van Turhoutse koren. Goed nieuws: er kan voor verschillende 

koren gestemd worden. Een Turnhoutse stem weerklinkt dus vier keer: 

Kinderkoor van het Sint-Pietersinstituut:  http://classicbattle.cobra.be/Video/Index/1270 

Pizzicanto: http://classicbattle.cobra.be/Video/Index/2440  

Schoolkoor van het Heilig Grafinstituut: http://classicbattle.cobra.be/Video/Index/2438  

 

Theo Peeters doet de zinvolle suggestie om in de toekomst ook informatie te voorzien over de locatie waar 

vergaderd wordt. De keuze voor het jeugdcentrum hangt uiteraard samen met de clusterbeweging die op til staat 

en waarbij cultuurcoördinatie, sportdienst en evenementenloket naar het jeugdcentrum zullen verhuizen.  

http://www.7dewereld.be/
http://classicbattle.cobra.be/Video/Index/1200
http://www.facebook.com/l.php?u=http%3A%2F%2Fclassicbattle.cobra.be%2FVideo%2FIndex%2F1270&h=-AQGAjmk_
http://classicbattle.cobra.be/Video/Index/2440
http://classicbattle.cobra.be/Video/Index/2438

